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70. møde 

Onsdag den 9. april 1980 kl. 13.00 

Dagsorden: 

1) Spørgsmål om fremme af  forespørgsel til 
energiministeren: 

Forespørgsel [om a-kraft] af Birgith Mo- 
gensen (CD) m. fl. 

(Forespørgsel nr. 18). 

2) Spørgsmål til ministrene. 

3) Tredje behandling af. 
Forslag til lov om ændring af lov om by- 

og landzoner. 
(Lovforslag nr. L 86). 

4) Anden behandling af: 
Forslag til lov om ændring af forskellige 

love om bemyndigelse til optagelse af inden- 
landske statslån. 

(Lovforslag nr. L 131). 

5) Første behandling af: 
Forslag til folketingsbeslutning om æn- 

dring af tilsynet med undervisningsudsendel- 
ser [af Mimi Jakobsen (CD) m. fl.]. 

(Beslutningsforslag nr. B 78). 

6) Første behandling af: 
Forslag til folketingsbeslutning om opret- 

telse af et freds- og konfliktforskningsråd [af 
Bjørn Poulsen (SF) m. fl.]. 

(Beslutningsforslag nr. B 81). 

Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
I et brev af 31. marts fra Hendes Majestæt 

Dronning Ingrid har jeg fået en tak til folke- 
tinget for hilsen og gave, gaven til Kong Fre- 

deriks og Dronning Ingrids Fond, i anled- 
ning af dronningens 70 års fødselsdag. 

Fra medlem af folketinget Voigt, der har 
haft orlov på grund af sygdom, har jeg mod- 
taget meddelelse om, at han fra og med den 
9. april atter giver møde i tinget. Stedfortræ- 
derens, Ninna Pedersens, hverv som midlerti- 
digt medlem af folketinget er herefter ophørt 
fra dags dato at regne. 

Medlem af folketinget Lawaetz har med- 
delt mig, at han ikke vil kunne give møde i 
tinget i mindst 7 dage, hvorfor han anmoder 
om orlov, jfr. valglovens § 84, stk. 3, 2. pkt., 
fra og med den 15. april samt om, at stedfor- 
træderen må blive indkaldt. 

Medlemmer af folketinget Dræbye (RV), 
Lone Dybkjær (RV), Aase Olesen (RV) og 
Niels Helveg Petersen (RV) har meddelt mig, 
at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om kom- 
munale valg. 

(Lovforslag nr. L 182). 

Fra ministeren for skatter og afgifter har 
jeg modtaget følgende skrivelse: 
»Ministeriet for skatter og afgifter, den 2. 
april 1980. 

Funktionstiden for medlemmerne af lig- 
ningsrådet og landsskatteretten udløber med 
udgangen af maj måned 1980. 

Ifølge skattestyrelseslovens § 12 og § 22 
vælger folketinget 6 medlemmer af lignings- 
rådet og 11 medlemmer af landsskatteretten 
for 6 år. 

Man skal derfor anmode folketingets for- 
mand om at ville foranledige, at folketinget 
nyvælger henholdsvis 6 medlemmer af lig- 
ningsrådet og 11 medlemmer af landsskatte- 
retten for en periode af 6 år regnet fra 1. juni 
1980. 

sign. Karl Hjortnæs.« 

Skriftlig fremsættelse af orslag: 

Dræbye (RV): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
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[Dræbye] 

Forslag til lov om ændring af  lov om kom- 
munale valg. 

(Lovforslag nr. L 182). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
energiministeren: 

Forespørgsel [om a-kraft] af  Birgith Mogen- 
sen (CD) m. fl. 

(Forespørgsel nr. 18. Anmeldt 27/3 80). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål til ministrene: 

Formanden: 
Det som nr. 2 opførte spørgsmål (spørgs- 

mål nr. 591), der er stillet af Mimi Jakobsen 
(CD) til ministeren for kulturelle anliggen- 
der, udgår til skriftlig besvarelse efter ønske 
fra spørgeren. 

Det som nr. 11 opførte spørgsmål (spørgs- 
mål nr. 599), der er stillet af Gammelgaard 
(KF) til socialministeren, udsættes -  også 
efter ønske -  til næste spørgetid. 

Spm. nr. 572 

1) Til undervisningsministeren af: 

Gerda Møller (KF): 
»Vil ministeren oplyse om baggrunden for, 

at planerne om de nye gymnasieforsøg på 
Herlev statsskole har været genstand for en 
så forhastet godkendelsesprocedure som an- 
givet af Gymnasieskolernes Lærerforening, 
når der ifølge ministeren og direktoratet har 
været arbejdet med disse planer i seks år?« 

Skriftlig begrundelse 

Ifølge Berlingske Tidende den 19. marts 
udtaler Gymnasieskolernes Lærerforening en 

hård kritik og fraråder forsøgenes igangsæt- 
telse, fordi de forringer gymnasiets niveau. 
Det forekommer påfaldende, at strukturfor- 
søgene har så mange sammenfald med for- 
skellige direktoratstilkendegivelser, retnings- 
linjer fra U 90 og CUR, at man må frygte, at 
forsøgene i virkeligheden skal danne grund- 
lag for en kommende ny gymnasiestruktur. 

Gerda Møller (KF): 
Mit spørgsmål til undervisningsministeren 

om den forhastede godkendelsesprocedure 
ved gymnasieforsøgene på Herlev stilles med 
baggrund i de beklagelser, der er kommet fra 
gymnasielærernes forening, som siger, at de 
modtog forsøgsansøgningerne fra direktora- 
tet den 2. januar i år, og at direktoratet alle- 
rede den 3. januar traf beslutning om god- 
kendelse af forsøgene, altså uden forudgåen- 
de drøftelse med lærerforeningen, som derfor 
ikke har haft mulighed for reel indflydelse 
på forsøg, som må siges at være meget vitale 
for netop Gymnasieskolernes Lærerforening. 

Jeg synes, det er så meget mere kritisabelt, 
som godkendelsen blev givet på trods af 
mange kritiske kommentarer fra fagkonsu- 
lenter, som havde haft lejlighed til at følge 
nogle foreløbige beskrivelser af forsøgene. 
Jeg mener, der er tale om særdeles omfatten- 
de strukturforsøg. De foretages ikke som 
normalt i den almindelige gymnasieskole, 
men de foretages på statens forsøgsgymnasi- 
um, og derfor må man spørge sig selv, om 
staten virkelig går så stærkt ind i forsøg uden 
at have en mening om, at forsøgenes struktur 
og indhold vil kunne danne model for frem- 
tidens gymnasium. Hvis det er tilfældet, sy- 
nes jeg nok, der er grund til at være betæn- 
kelig, eftersom både Gymnasieskolernes Læ- 
rerforening, Klassikerforeningen og mange 
fagkonsulenter udtaler en hård kritik og fra- 
råder forsøgenes igangsættelse, fordi de efter 
deres mening forringer gymnasiets niveau. 

Jeg ved ikke, hvem der har styret struktur- 
forsøgene, eller om de i det hele taget er sty- 
ret, men det forekommer påfaldende, at for- 
søgene har så mange sammenfald med for- 
skellige direktoratstilkendegivelser og ret- 
ningslinjer fra U 90 og fra CUR. 

Undervisningsministeren (Dorte Bennedsen): 
Fru Gerda Møllers spørgsmål hviler fak- 

tisk på nogle forkerte forudsætninger. Der 


